
Bijlage 1 Afhandeling overige openstaande moties en toezeggingen  

 
Motie Cegerek over reductie van zwerfafval van kleine drankverpakkingen 
 
In reactie op de motie van het lid Cegerek1 is hierover overleg geweest met de 
Raamovereenkomstpartijen.   
 
De motie vraagt om: 

1. Maatregelen ter reductie van het zwerfafval,  
2. Het verhogen van gerecycled materiaal in PET-flessen zodat minder nieuwe grondstoffen 

gebruikt worden.  
 

1. Maatregelen ter reductie van zwerfafval 
Als het gaat om de bestrijding van verpakkingen in het zwerfafval stelt het verpakkende 

bedrijfsleven per jaar 20 miljoen beschikbaar voor de gemeenten. In de brief over de voortgang 

van de Raamovereenkomst2 is een overzicht opgenomen van de activiteiten die de gemeenten 
kunnen ondernemen met dit geld voor de bestrijding van zwerfafval. Daarnaast geeft de aanpak 
voor de kleine flesjes en blikjes, waarvoor een brede coalitie aanbod heeft gedaan, invulling aan dit 
deel van de motie. Meer informatie hierover staat in de brief “Versterking uitvoering 
Raamovereenkomst Verpakkingen”.     
 

2. Het verhogen van gerecycled materiaal in PET-flesjes 
Het verhogen van het percentage van gerecycled materiaal in PET-flessen ter vermindering van de 
hoeveelheid nieuwe grondstoffen maakt deel uit van de brancheverduurzamingsplannen en de 
hoogst haalbare doelen. Ook voor de kleine flesjes worden hoogst haalbare doelen vastgesteld als 
het gaat om het aandeel gerecycled PET daarin.  
 
Op dit moment is er voor 80% van de hoeveelheid verpakkingen die op de Nederlandse markt 

komen een plan ingediend bij het Kennisinstituut Duurzaam Verpakken (KIDV) voor de toetsing. Er 

vindt een zorgvuldige toetsing van de plannen plaats door de uit wetenschappers bestaande 
toetsingscommissie. Op basis van het oordeel van de toetsingscommissie stelt het KIDV-bestuur de 
plannen met daarin de hoogst haalbare doelen vast. Deze worden vervolgens aan het ministerie 
van Infrastructuur en Milieu aangeboden en kunnen deel gaan uitmaken van beleid.  
 

Het KIDV verwacht dit kwartaal de eerste set brancheverduurzamingsplannen toe te kunnen sturen 
aan de staatssecretaris. Dit zal inclusief de hoogst haalbare doelen voor de grote en kleine flesjes 
zijn. Deze plannen worden openbaar en door het Ministerie van Infrastructuur en Milieu gebruikt 
voor de in ontwerp zijnde ministeriële regeling beheer verpakkingen.  
 
Motie Van Veldhoven en Cegerek over hoogst haalbare doelen 
 

De motie3 spreekt uit dat indien de hoogst haalbare doelen er niet voor medio 2015 liggen, dit 
wordt gezien als een breuk van de afspraken in de Raamovereenkomst Verpakkingen.  

 
De bovenstaande informatie geeft weer dat er voor de zomer plannen zullen zijn vastgesteld met 
daarin hoogst haalbare doelen. De sector voert de afspraken van de Raamovereenkomst uit. 
Daarmee hoeft dit geen consequenties te hebben voor de voortzetting van de Raamovereenkomst. 
Met het ontvangen van de brancheverduurzamingsplannen in dit kwartaal is deze motie 

afgehandeld.  
 
Met de bovenstaande informatie wordt tevens de toezegging om uw Kamer te informeren over de 
voortgang van de brancheverduurzamingsplannen afgehandeld.   
 
Motie Dik-Faber over realiseren van financiële prikkel voor gemeenten 

 
In de ingediende motie van het Tweede Kamer lid Dik-Faber4 wordt verzocht om te onderzoeken of 
er een financiële prikkel kan komen voor gemeenten om de doelstelling van “Van Afval Naar 
Grondstof (VANG) te realiseren, bijvoorbeeld een bonus-malussysteem rekening houdend met 

factoren als stedelijkheidsklasse. 

                                                
1 Kamernummer: 30872, nr. 170 
2 Kamernummer: 28694, nr. 129 
3 Kamernummer: 30872, nr. 173 
4 Kamernummer: 34000 XII, nr. 41 



 

De publieke partijen zijn van mening dat het belangrijk is dat Rijk en gemeenten in 
gezamenlijkheid werken aan de VANG doelstellingen. Vorig jaar is het Publiek Kader voor 
huishoudelijk afval en het Uitvoeringsprogramma VANG Huishoudelijk Afval naar de Tweede Kamer 
verstuurd. In het programma zijn goede afspraken en instrumenten benoemd om de doelen ook 
daadwerkelijk te gaan halen. Per 1 januari 2015 is er een start gemaakt met de uitvoering van het 
programma. Gezien deze recente start van het programma achten de publieke partijen het niet 
opportuun om nu een onderzoek te starten. Uiteraard wordt het belang van een goede uitvoering 

en een daar bij horende monitoring onderschreven.  
 
Een mogelijk onderzoek naar een bonus-malus systeem zal worden meegenomen tijdens de 
reguliere monitoring over de voortgang van het programma, naar verwachting in de zomer van 
2016. Er is dan een beter beeld over de vordering van het programma en op welke activiteiten 
extra moet worden ingezet. 

 

Afhandeling toezegging over het betrekken van scholen en sportverenigingen bij bestrijding 
zwerfafval 
 
Het lid Van Veldhoven heeft tijdens het AO Duurzaamheid van 5 februari jl. gevraagd of scholen en 
sportverenigingen betrokken kunnen worden bij de bestrijding van zwerfafval.  
 

Als reactie op deze vraag heeft de staatssecretaris aangegeven het een sympathiek idee te vinden 
en dit aan de VNG door te geven. Voor de gemeenten wordt namelijk als uitvloeisel van de 
afspraken van de Raamovereenkomst 20 mln per jaar door het verpakkende bedrijfsleven ter 
beschikking gesteld voor de bestrijding van zwerfafval.  
 
Er zijn al gemeenten waar scholen betrokken worden en gebruik maken van de 20 mln die 
beschikbaar is, dus dat is mogelijk. Gemeenten hebben wel de vrijheid om zelf te bepalen hoe ze 

het geld inzetten. Dus het gebeurt lokaal en kan per gemeente verschillen.  

Ook met sportverenigingen loopt er een pilot, waarbij ze een vergoeding krijgen voor het 
gescheiden inzamelen van ondermeer kunststof verpakkingsafval. 
 
Daarnaast zullen scholen en sportverenigingen betrokken worden bij de aanpak van de kleine 
flesjes en blikjes voor meer inzameling en reductie van het zwerfafval. Meer informatie hierover 

staat in de brief over de “Versterking uitvoering Raamovereenkomst Verpakkingen”.   
 

 


